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Vergaderverslag algemeen bestuur 

CONCEPT 

Datum 27 maart 2023 

Locatie Archimedeslaan 6, Utrecht 

Aanwezig 

Plaatsvervangend voorzitter 

Burgemeester gemeente AMERSFOORT 

Leden 

Burgemeester gemeente BUNNIK 

Burgemeester gemeente BUNSCHOTEN 

Burgemeester gemeente DE BILT 

Burgemeester gemeente DE RONDE VENEN 

Burgemeester gemeente EEMNES 

Burgemeester gemeente IJSSELSTEIN 

Burgemeester gemeente LEUSDEN 

Burgemeester gemeente LOPIK 

Burgemeester gemeente MONTFOORT 

Burgemeester gemeente NIEUWEGEIN 

Burgemeester gemeente OUDEWATER 

Burgemeester gemeente RENSWOUDE 

Burgemeester gemeente RHENEN 

Burgemeester gemeente SOEST 

Burgemeester gemeente STICHTSE VECHT 

Burgemeester gemeente UTRECHTSE HEUVELRUG 

Burgemeester gemeente VEENENDAAL 

Burgemeester gemeente VIJFHEERENLANDEN 

Burgemeester gemeente WIJK BIJ DUURSTEDE 

Burgemeester gemeente WOUDENBERG 

Burgemeester gemeente ZEIST 

Secretaris 

Algemeen directeur VRU 

Deelnemers 

Coördinerend dijkgraaf 

Hoofdofficier van justitie 

Genodigden 

Bestuurder RAVU 

Commissaris van de Koning 

Coördinerend functionaris 

Directeur Publieke Gezondheid 

Politiechef Midden-Nederland 

Regionaal militair commandant   

 

 

De heer drs. L.M.M. Bolsius  

 

De heer R. van Bennekom 

Mevrouw A. van Vliet - Kuiper (wnd) 

De heer mr. S.C.C.M. Potters 

De heer M. Divendal 

De heer R. van Benthem 

De heer mr. P.J.M. van Domburg 

De heer G.J. Bouwmeester 

De heer dr. L.J. de Graaf 

Mevrouw mr. P.J. van Hartskamp - de Jong 

De heer F.T.J.M. Backhuijs 

De heer D.C. de Vries 

Mevrouw P. Doornenbal - van der Vlist 

De heer drs. J.A. van der Pas 

De heer R.T. Metz 

De heer A.J.H.T.H. Reinders 

De heer G.F. Naafs 

De heer K.J.G. Kats 

De heer S. Fröhlich 

Mevrouw I.P. Meerts 

Mevrouw M. Jansen - van Harten 

De heer drs. J.J.L.M. Janssen (tot en met themasessie) 

 

De heer J.R. Donker 

 

De heer J. Haan 

De heer R. Jeuken 

 

De heer J.P. Versluis (tot en met themasessie) 

Namens deze, de heer B. Thomas 

Mevrouw E. Liebregts 

Mevrouw N.A.M. Rigter 

Namens deze, mevrouw. N. Geldermans 

Namens deze, luitenant-kolonel I. Bos 

Afwezig  
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Burgemeester gemeente BAARN 

Burgemeester gemeente HOUTEN 

Burgemeester gemeente UTRECHT 

Burgemeester gemeente WOERDEN 

De heer jhr. M.A. Röell 

De heer G.P. Isabella 

Mevrouw S.A.M. Dijksma 

De heer V.J.H. Molkenboer 

 

Themasessie (13:00 – 14:30) 

Zorg Coördinatie Centrum Midden-Nederland 

Jack Versluis, bestuurder RAVU, geeft een toelichting op de beleidsagenda ‘Toekomstbestendige acute zorg’ van 

het ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en sport (VWS) en de beoogde oprichting van een Zorg Coördinatie 

Centrum (ZCC) Midden-Nederland. De vraag naar acute zorg groeit, terwijl (acute) zorgmedewerkers schaars zijn. 

In de periode 2019-2022 zijn er 10 pilots regionale zorgcoördinatie gestart, waaronder een in Midden-Nederland. 

In het ZCC, is de visie vanuit de RAVU en VWS, werken alle partners uit de zorgketen slimmer samen om de juiste 

zorg op de juiste plek door de juiste zorgprofessional te organiseren. In maart 2023 is het adviesrapport 

Landelijke Inrichting Zorgcoördinatie aangeboden aan de minister van VWS. Het advies is om in 2025 landelijk te 

werken met 10 ZCC’s. Onderdeel van deze regionale aanpak is dat de meldkamer Ambulance vanaf 11 april op 

locatie bij het ZCC gehuisvest wordt. Dit vraagt om aandacht voor de multidisciplinaire samenwerking bij een 

opgeschaalde situatie.  

 

De heer Kats vraagt zich af hoe goede informatiedeling tussen de verschillende ZCC’s geborgd wordt, juist in 

opgeschaalde situaties zoals de coronacrisis. De heer Versluis geeft aan dat informatie gedeeld wordt met 

ziekenhuizen buiten de ROAZ-grenzen. Mevrouw Van Hartskamp-de Jong vraagt of er juist niet meer ruis 

ontstaat tussen patiënt en zorgverlener als de zorgvraag niet goed begrepen wordt door iemand op afstand. De 

heer Versluis geeft aan dat alle zorgverleners hetzelfde protocol (triage) gebruiken om uitvraag te doen bij 

patiënten, en dat het ZCC toegang heeft tot de database waarin patiëntgegevens zijn opgeslagen.  

 

De heer Bolsius vraagt wat de effecten van deze ontwikkeling zijn op de nieuwe meldkamer Midden-Nederland. 

De heer Fröhlich is benieuwd of telefoontjes naar 112 straks ook binnenkomen op het ZCC in plaats van op de 

meldkamer. De heer Backhuijs vraagt of de meldkamer Ambulance vertrekt uit de huidige meldkamer. De heer 

Versluis reageert instemmend op deze vragen, en geeft aan dat er op de huidige meldkamer Ambulance 

voornamelijk aanname en informatie vergaring plaatsvindt. Op het ZCC is meer ruimte voor coördinatie van 

(acute) zorghulp. Hij zegt toe dat de huidige samenwerkingsprocedures met de politie en de brandweer niet 

zullen veranderen. De heer Backhuijs is kritisch op de weg die nu wordt ingeslagen, waarbij niet alle disciplines 

bij elkaar zitten op de meldkamer. Dit wijkt af van andere meldkamers in Nederland.  

 

De heer Donker geeft aan dat de VRU in gesprek is met de RAVU over deze ontwikkeling en een aantal dringende 

verzoeken heeft gedaan in het kader van het gezamenlijk belang alvorens er stappen worden gezet om de 

gezamenlijke meldkamer te verlaten. Dit gaat over een beschrijving van de mono en multi-meldkamerprocessen, 

een getoetst en vastgesteld (juridisch) construct voor de pilot waarbij de tijdelijkheid, taken, 

verantwoordelijkheden, bevoegdheden en aansprakelijkheid zijn opgenomen, en het beoefenen van twee multi-

scenario’s die beide gebleken positief zijn geëvalueerd. Eventuele veranderingen op weg naar de nieuwe 

meldkamer Midden-Nederland mogen geen juridische of financiële consequenties hebben voor de VRU. De heer 

Versluis bevestigt deze punten. 

 

Mevrouw Meerts is bezorgd over de samenwerking tussen de verschillende disciplines, bijvoorbeeld bij 

reanimaties, waarbij het van belang is dat de burger snel hulp krijgt. De heer Naafs vraagt of de kosten die de 
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Zorg Coördinatie Centrum Midden-Nederland 

VRU maakt voor dienstverlening aan de RAVU nu op een andere manier vergoed gaan worden. De heer Donker 

geeft aan dat de VRU in gesprek is met de heer Versluis om een andere, meer bij alle inspanningen van de VRU 

passende, vergoedingsregeling met de RAVU en/ of de zorgverzekeraars te realiseren. Om tot een passende 

oplossing te komen heeft de VRU ook onderzocht hoe de andere veiligheidsregio’s dit regelen met de RAV’s/ 

zorgverzekeraars. 

 

De heer Potters vraagt of het ZCC de oplossing is voor de schaarste aan (acute) zorgmedewerkers en of we 

hiermee voorbereid zijn op een nieuwe zorgcrisis. De heer Versluis geeft aan dat er niet één oplossing is voor het 

probleem in de acute zorg. Onderdeel van de oplossing is het wegnemen van de werkdruk. Het ZCC kan hierin 

verlichting bieden vanwege efficiëntie en schaalgrootte. Mevrouw Rigter geeft aan dat er momenteel gewerkt 

wordt aan plannen voor opgeschaalde infectieziektebestrijding. Ze deelt dit op een later moment graag met het 

bestuur. 

 

Mevrouw Van Hartskamp-de Jong vraagt aandacht voor een integrale benadering van deze ontwikkeling. De 

heer Versluis geeft aan dat er nog een aantal stappen gezet moeten worden, en dat er zorgvuldig getest zal 

worden voordat de ambulance vertrekt uit de meldkamer. De heer Bolsius concludeert dat er nog een aantal 

vragen openstaan, vooral in het kader van de multidisciplinaire samenwerking (op de meldkamer). Er zal een 

brief worden gestuurd naar de RAVU waarin de vragen en zorgen van het bestuur kenbaar worden gemaakt met 

het dringende verzoek om de genoemde eisen in te willigen alvorens er eventuele stappen worden gezet in het 

verlaten van de gezamenlijke meldkamer. 

Geestelijke Verzorging 

In augustus 2021 is de VRU gestart met de tweejarige pilot geestelijke verzorging. De incident-, crisis- en 

rampenbestrijding is van grote waarde voor de samenleving, maar kan ook fysiek en emotioneel zwaar zijn. De 

VRU heeft daarom bijzondere aandacht voor de positieve gezondheid van haar medewerkers. Naast fysieke en 

mentale weerbaarheid en veerkracht is aandacht voor zingeving een randvoorwaarde. Leon Bal geeft een 

toelichting op de pilot waarmee de VRU onderzoekt op welke wijze de inzet van een geestelijk verzorger kan 

bijdragen aan de duurzame inzetbaarheid van medewerkers. 

 

Mevrouw Geldermans vindt het verhaal van de heer Bal herkenbaar. Bij de politie werken veel jonge mensen, en 

mentale veerkracht vraagt daarom aandacht. Ze vraagt zich af hoe de brandweer omgaat met hersteltijd na een 

heftig incident. De heer Bal geeft aan dat jonge mensen een grotere kans hebben om PTSS te ontwikkelen, en 

dat er al bij opleiding aandacht moet zijn voor mentale gezondheid. Bij de brandweer is hersteltijd makkelijker te 

realiseren vanwege het vrijwillige element. 

 

De heer De Graaf vraagt of we op dit thema beter kunnen samenwerken met andere organisaties die meer 

ervaring of faciliteiten hebben rondom mentale gezondheid, zoals Defensie of de politie. De heer Bal geeft aan 

dat de faciliteiten vaak op orde zijn, maar dat mensen soms op weg moeten worden geholpen in een grote 

organisatie. De geestelijk verzorging fungeert soms dan ook als een gids. Er is veel te leren bij Defensie op dit 

gebied, onder andere over hoe je mentale gezondheid incorporeert in vakbekwaam worden en blijven.  

 

De heer Fröhlich is geïnteresseerd hoe de pilot wordt ontvangen op de posten, gelet op de soms harde cultuur. 

De heer Bal geeft aan dat hij als brandweervrijwilliger dezelfde taal spreekt, en dat hij veelal met open armen 

wordt ontvangen. De heer Donker geeft aan dat de menselijke maat hierin erg belangrijk is. De eindevaluatie van 

de pilot is ophanden, maar de bevindingen zijn tot op heden erg positief. De heer Potters blikt terug op het 
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incident in Bilthoven en hoe lang de naweeën daarvan voelbaar waren binnen de post. Ook vraagt hij aandacht 

voor een goede structurele borging van dit thema binnen de organisatie na het einde van de pilot. 

 

Reguliere vergadering (14:30 – 15:30) 

1.1  Vaststellen agenda 

De heer Bolsius opent de reguliere vergadering om 14:30 uur en heet iedereen welkom. De agenda wordt 

ongewijzigd vastgesteld. Er is bericht van verhindering ontvangen van mevrouw Dijksma en de heren Röell, 

Isabella en Molkenboer. De heer Janssen is aanwezig tot 13:45. Bij afwezigheid van mevrouw Dijksma zit de heer 

Bolsius de vergadering voor. Bij afwezigheid van de heer Isabella zal mevrouw Meerts spreken namens de 

gemeente Houten.  

 
1.2  Mededelingen 

De secretaris doet de volgende mededelingen: 

- De heer Potters is aangewezen als portefeuillehouder Brandweer, tot het vertrek van de heer Backhuijs op 

11 mei 2023. Vanaf dat moment neemt hij de portefeuille Crisisbeheersing op zich. Dit betekent dat een 

vacature in het dagelijks bestuur bestaat voor de portefeuille brandweer. De heer Janssen is gevraagd om 

dit proces te begeleiden, zodat de benoeming in de eerstvolgende vergadering van het algemeen bestuur 

kan plaatsvinden. 

- Zaterdag 10 juni vindt de Veiligheidsdag plaats in Woerden. In het kader van het 12,5 jarig bestaan van de 

VRU wordt een van de open dagen in onze regio aangegrepen om hier als VRU breder ons werk aan het 

publiek te laten zien. Daarvoor is nu de open dag van Woerden gekozen. Het idee is om dit in de toekomst 

meerdere keren per jaar te doen en iedere keer een andere post als middelpunt te kiezen. Ook gaan we als 

organisatie stappen zetten om de samenwerking met posten rond open dagen en de communicatie beter te 

stroomlijnen. Er wordt een lijst gemaakt van alle open dagen van brandweerposten in de regio.  

- In afstemming met de voorzitter is besloten om de eendaagse bestuursconferentie van 19 april 2023 om te 

zetten naar een thema-ochtend Migratie. Deze bijeenkomst is bedoeld om stil te staan bij onze inzet en 

prestaties van de afgelopen periode, te kijken naar de scenario’s op middellange en lange termijn en te 

bespreken hoe we kunnen toewerken naar één regionaal plan. De datum is nog onder voorbehoud van de 

agenda’s. 

- Het huidige beeldmerk van de VRU is om technische redenen (waaronder digitale toegankelijkheid) moeilijk 

toepasbaar. Dit wordt daarom als een goed moment gezien om de huisstijl aan te passen. Volgende maand 

kunnen medewerkers stemmen op de uitwerking van drie nieuwe logo’s. Tijdens de volgende 

bestuursvergadering wordt de uitkomst hiervan gepresenteerd. 

 

De portefeuillehouders uit het dagelijks bestuur doen enkele mededelingen:  

- De heer Backhuijs doet de mededeling dat op advies van de BAC Crisisbeheersing en GHOR de bestuurlijke 

leertafels Covid-19 geen doorgang zullen vinden. De evaluatiepunten zijn inmiddels voldoende geborgd. 

Daarnaast is het weinig zinvol om een jaar na de evaluatie nog bestuurlijke leertafels te organiseren. Dit 

betekent dat de bestuurlijke evaluatie die 4 juli 2022 is besproken als definitief te beschouwen is. 

- De heer Backhuijs doet de mededeling dat het dagelijks bestuur heeft ingestemd met een nieuwe aanpak 

voor de jaarlijkse systeemtest. De systeemtest wordt door de Inspectie van Justitie en Veiligheid gebruikt 

om inzicht te krijgen in het functioneren van de crisisorganisatie. Het biedt echter een beperkt inzicht. De 
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1.2  Mededelingen 

VRU heeft als alternatief een methodiek ontwikkeld, waarbij frequent(er) de paraatheid en 

vakbekwaamheid breder wordt geanalyseerd. De inspectie wordt hierover schriftelijk geïnformeerd.  

- De heer De Graaf blikt terug op de themasessie over natuurbrandbestrijding in het AB van 6 februari. In 

samenwerking met het waterschap volgt er in het AB van 3 juli een themasessie over klimaatverandering en 

ruimtelijke keuzes, waarbij zowel wordt ingegaan op droogte als overstromingen.   

 

De heer Bolsius meldt dat er een brief wordt gestuurd naar de RAVU om de zorgen van het bestuur kenbaar te 

maken omtrent de fysieke uitvlechting van de meldkamer Ambulance. Vooral de toekomstbestendigheid van de 

multidisciplinaire samenwerking op de nieuwe meldkamer Midden-Nederland vraagt aandacht, evenals de 

afhechting van het juridische en financiële gedeelte.  

 
1.3  Verslag vergadering AB VRU 06 februari 2023 

Het verslag is 13 februari jl. per e-mail aan de leden van het dagelijks bestuur verstrekt. Het verslag wordt 

ongewijzigd vastgesteld.  

Besluit 1. het verslag van de vergadering van het AB VRU van 06 februari 2023 vast te stellen. 

 
2.1  Ontwerp-Bestuursagenda VRU 2024-2027 en ontwerp-Regionaal crisisplan VRU 2024-2027 

De heer Donker licht het agendapunt toe. Aan zowel de Bestuursagenda als het Regionaal crisisplan is in 

gezamenlijkheid hard gewerkt de afgelopen 1,5 jaar. De versie zoals behandeld in het dagelijks bestuur is 

gedeeld met de gemeentelijk accountfunctionarissen en partners. Er waren complimenten over de vormgeving, 

leesbaarheid en herkenbaarheid van de thema’s. Ook zijn er inhoudelijke suggesties gegeven. Deze zijn (waar 

mogelijk) verwerkt in voorliggende versie. 

 

Mevrouw Meerts geeft namens zowel Houten als Wijk bij Duurstede aan dat de thema’s uit de Bestuursagenda 

als herkenbaar worden ervaren en dat de leesbaarheid goed is. Ze vraagt of de doorontwikkeling bevolkingszorg 

budgetneutraal wordt uitgevoerd. De heer Luchtenburg bevestigt dit.  

 

Er worden meerdere complimenten gegeven voor de aansprekende inhoud en de vormgeving van de 

bestuursagenda en voor het feit dat er rekening wordt gehouden met de financiële positie van gemeenten.  

De heer Van der Pas is blij dat er in de stukken veel aandacht is voor de operationele samenwerking met de 

politie en andere ketenpartners. De heer Divendal vraagt waarom de Bestuursagenda wordt aangeboden aan de 

gemeenteraden en het Regionaal crisisplan aan de colleges van B&W. De heer Van ’t Hoog geeft aan dat de VRU 

hierin de procedures uit de Wet veiligheidsregio’s volgt. 

Besluit 1. de ontwerp-Bestuursagenda VRU 2024-2027 en het ontwerp-Regionaal crisisplan VRU 2024-

2027 vast te stellen. 

2. de ontwerp-Bestuursagenda VRU 2024-2027 ter zienswijze aan te bieden aan de 

gemeenteraden, netwerkpartners en buurregio’s. 

3. het ontwerp-Regionaal crisisplan VRU 2024-2027 ter zienswijze aan te bieden aan de colleges 

van B&W, netwerkpartners en buurregio’s.  
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2.2  Voorlopige jaarstukken 2022/ontwerpbegroting 2024/geactualiseerde begroting 2023 

De heer Naafs licht het agendapunt toe. Inmiddels heeft de accountant bevestigd dat een goedkeurende 

verklaring wordt afgegeven. Deze wordt opgenomen in de  versie van de jaarrekening die naar de gemeenten 

wordt gestuurd. Op advies van de BAC Bedrijfsvoering en het dagelijks bestuur is de verlenging van de looptijd 

van de ontwikkel- en egalisatiereserve in de besluitvorming opgenomen. De heer Van der Pas geeft 

complimenten voor het feit dat het is gelukt om de wegvallende OMS-opbrengsten op te vangen binnen de 

huidige begroting. Meerdere gemeenten hadden hierom verzocht en het is prettig om te zien dat de VRU dit 

advies ten harte heeft genomen. De heer Donker benoemt dat hij ook blij is dat dit is gelukt en dat besparingen, 

op de overhead, binnen de organisatie wel worden gevoeld. Ook geeft hij aan dat er inmiddels een 

principeakkoord voor een nieuwe cao voor veiligheidsregio’s is bereikt. Dit principeakkoord (dat in lijn ligt met 

dat van de VNG) heeft financiële gevolgen, welke zijn opgenomen in de voorliggende begroting. De heer Naafs 

geeft aan waar mogelijk altijd rekening te houden met de financiële positie van gemeenten en de wensen vanuit 

het algemeen bestuur.  

Besluit 1. de voorlopige jaarstukken 2022 vast te stellen met daarin opgenomen de bestemming van het 

rekeningresultaat 2022 door storting van het resultaat in de ontwikkel- en egalisatiereserve. 

2. de ontwerpbegroting 2024 en de geactualiseerde begroting 2023 vast te stellen, inclusief de 

inzet van middelen uit de ontwikkel- en egalisatiereserve waarmee de looptijd van deze 

reserve wordt verlengd. 

 
3.1  Wijziging normen- en toetsingskader VRU 2022 

Geen opmerkingen. 

Besluit 1. het gewijzigde normen- en toetsingskader VRU 2022 vast te stellen. 

 
3.2  Intensivering voorzieningen PTSS VRU 

Geen opmerkingen. 

Besluit 1. kennis te nemen van de aanvullende preventieve en nazorg maatregelen aangaande PTSS; 
2. kennis te nemen van de tijdelijke financiële maatwerkoplossing. 

 
3.3  Ingekomen en uitgaande stukken 

Geen opmerkingen. 

Besluit 1. kennis te nemen van het overzicht ingekomen en uitgaande stukken. 

 
4.1  Rondvraag 

De heer Metz krijgt het woord om namens VNG International een project toe te lichten over de wederopbouw 

van Oekraïne. De algemene doelstelling is het verbeteren van lokale bestuursprocessen en capaciteiten van de 

lokale autoriteiten. Er vinden tal van activiteiten plaats binnen het project. De vraag is hoe het netwerk van 

Nederlandse gemeenten kan worden gebruikt om hierin te ondersteunen. De heren Metz, Bolsius en Donker 

zien hier mogelijkheden toe. Mogelijke inzet van Nederlandse gemeenten kan als kennispartner, coach of 

capaciteitsverstrekker. Bij interesse kan contact worden opgenomen met mevrouw Schilder van de VRU, die 

contact zal leggen met VNG International.  
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4.1  Rondvraag 

Het betreft de laatste reguliere vergadering van de heer Backhuijs. De heer Bolsius bedankt de heer Backhuijs 

voor zijn jarenlange inzet als portefeuillehouder Crisisbeheersing en GHOR en lid van het dagelijks en algemeen 

bestuur. Namens het bestuur worden hem bloemen en een attentie aangeboden.  

 

De heer Bolsius sluit om 15:30 uur de vergadering. 

 


